
تضاد عقاید!

چه نهادی مســئول اســت تا تکلیف ایــن عقاید 
متضاد را در جامعه ای با جمعیت 85 میلیون نفر و 
وسعت یک میلیون و هشتصد و پنجاه و چهار هزار 
کیلومتــر حل وفصل کند تا مــردم بدانند پیرامون 
حجاب و حفظ آنچه که تعهدی بر گردنشان است 
فصل الخطاب مقام معظم رهبری است که در حال 
حاضر مسئله حجاب در جامعه ایران به یک مقوله 
سیاســی، امنیتی تبدیل شده اســت، این بوده که 
تأکید داشته باشــند »در مسئله پوشش، حجاب، 
محدودیتی شــرعی و قانونی اســت نه محدودیتی 
دولتی و کشــف حجاب نیز هم حرام شرعی است 
وهم حرام سیاســی« تا دکتر سید عبدالرسول علم 
الهدی، اســتاد دانشگاه امام حسین »ع« دراین باره 
اظهارنظر نماید »مســئله حجــاب را باید در یک 
جنگ معناســازی در ذهنیت ها و افــکار عمومی 
دنبال کرد« که امــروز بخش اعظمی از دختران و 
زنانمــان را در جریان هویت ملــی و هویت ایرانی 

بازیابی کنیم. 
دکتر علم الهــدی دراین باره می گویــد: »ما برای 
اینکه بفهمیم در جنگ معناسازی با چه طیف هایی 
مواجه هستیم، کنشگر ها را با روش پدیدارشناسی، 
گونــه شناســی کردیم. بــا مصاحبه و مشــاهده 
رفتار های این افراد شش دسته به دست آمد. ما در 
جنگ معناسازی در حال حاضر با این شش دسته 
مواجهیم. سه دســته اول که مسئله کشف حجاب 
را ندارند محجبــه فردگرا، محجبه با مســئولیت 
اجتماعــی و ضعیف الحجاب عرفی هســتند. ما با 
این ســه دسته مسئله حجاب را نداریم، اما با آن ها 
مســئله معناسازی برای مداخله با حجاب را داریم. 
محجبه فردگرا با مداخله دولت به صورت انتظامی و 
قضایی به شدت مخالف است،  این مقوله حجاب را 
یک ارزش فرهنگی و تأکید زیاد جمهوری اسلامی 
بــر آن را موجب دوقطبی شــدن جامعه می داند و 
معتقد اســت باید در این ماجرا کوتاه آمد و سراغ 
مسائل اقتصادی رفت تا مسائل فرهنگی در جریان 
زمانی، خودش را حل کند. محجبه با مســئولیت 
اجتماعی بابت ســکوت در برابر حجاب نســبت به 
دولت معترض اســت. ضعیف الحجاب عرفی نگرش 
مثبتی نســبت به حجــاب دارد، اما ضرورتی برای 

مسئله بندی حجاب قائل نیست. 
ما در مواجهه با این ســه دســته مشکل پذیرش 
حجــاب را نداریم، اما در حوزه افکار عمومی این ها 
قبول نمی کنند حاکمیت بخواهد در مسئله حجاب 
وارد حوزه کار های قضایی و انتظامی شود، پس اگر 
بخواهیم کار های انتظامی و قضایی بکنیم، باید این 
گروه را قانع کنیم. در سه دسته دوم مسئله حجاب 
را داریم. یکی از آن ها بدحجاب زینت طلب اســت 
که نسبت به حجاب نگرش مثبت دارد، ولی حجاب 
را امــری ســنتی می داند، به همین خاطر ســعی 
می کند با نمایشی شــدن رفتار های خودش، مثل 
جراحــی زیبایی و زینتگری بتواند در دنیای مدرن 
امروز منزلت اجتماعی کســب کند. این افراد خود 
را ضد دین، ضد حجاب و ضد جمهوری اســلامی 
نمی دانند. مسئله آن ها این است که حجاب امری 
ســنتی اســت و ما باید به روز باشیم. این افراد اگر 
هم کشف حجاب کنند، معمولاً روسری همراهشان 
اســت. دســته بعدی بی حجاب متحور لذت طلب 
اســت. این دســته بی حجابی خودش را سیاسی 
نمی دانــد و به واســطه لذت  طلبی یــا حوزه ای از 
امر جنســی بی حجاب است. دسته آخر بی حجاب 
معاند سیاسی اســت. اینجا کاملًا عناد وجود دارد 
و حتی برخی گزارش ها نشــان می دهد این دسته 
توانسته اند سازماندهی شده کار کنند و حتی جیره 

و مواجبی هم داشته باشند. 
صورت بندی دشــمن درباره حجاب این اســت که 
حجاب چیز بدی نیســت، اما امری فردی اســت 
و انتخاب شــخصی مردم اســت، اما حاکمیت این 
حجــاب را که یک امر فردی اســت کــه می تواند 
خوب هم باشد، اجبار می کند و از سر اجبار منافع 
اقتصادی مردم را هــم درگیر آن می کند. مغازه ها 
را پلمپ می کند و مــردم را به جان هم می اندازد.  
چــون حاکمیت جمهــوری اســلامی حاکمیتی 
مردسالار اســت و برای اینکه زنان جای مردان را 
نگیرند، حجاب ابزاری اســت که زنان را خانه نشین 
می کند تا مــردان همچنان بر زنان حکومت کنند. 
این صورت بندی اســت که از رســانه های بیگانه 
می توان استخراج کرد. اما پاسخ ما هم بسیار ساده 
اســت.  حجاب امری اجتماعی اســت و برای این 
است که خانم ها از خانه هایشان بیرون بیایند. اینجا 
می بینیــم که حقیقت را به صــورت معکوس جلوه 
می دهند، امــا این صورت بندی دشــمن در افکار 

عمومی مردم تأثیر گذاشته است. 
از نظرســنجی ها و فرا تحلیل نظرسنجی ها به نظر 
می رســد 40 درصد مردم امر فردی بودن حجاب را 
قبول کرده اند و به مداخله در این مسئله قائل نیستند. 
60 درصد مردم امــر اجتماعی بودن حجاب را قبول 
کرده اند، اما لزوماً بــه مداخله انتظامی قضایی برای 
آن آری نمی گوینــد. « حالا باید دید دیگر نهادهای 
تصمیم گیرنده پیرامون این چالش دوســویه چگونه 
عمل می کنند و به چه نتیجه ای می رسند که نه سیخ 
بســوزد و نه کباب بلکه حداقل این باشد تا تمامی 
آحاد جامعه درگیر آن نباشــند و هرروز در گوشه ای 
زمزمه برپا باشد، بلکه نهادی موردقبول از هر دو سو 

به کدخدا منشی در این امر بااهمیت بپردازد.

بی توجهی تا کی؟!

رئیس قوه قضائیه گفت: من به عنوان یک قاضی  که تجربه 
برگزاری دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که برپایی 
محاکمات علنی و انتشــار مفاد آنها بــه نفع منِ قاضی و 

دستگاه قضایی بوده است.
بــه گــزارش مرکز رســانه قــوه قضائیه، حجت الاســلام 
والمســلمین محســنی اژه ای طی ســخنانی در دیدار با 
رئیس و معاونین ســازمان صداوســیما، ضمن بیان اینکه 
ارتباط بیشــتر قوه قضائیه و رسانه ملی و بالا رفتن اگاهی 
هــای حقوقی مردم به نفع کشــور و مردم اســت، اظهار 
کرد: ضرورت دارد کارگروهی مشــترک و تخصصی میان 
قوه قضائیه و رســانه ملی تشــکیل شــود و این کارگروه 
ضمن احصاء مشــکلات و ظرفیت ها، بــه تعیین اولویت ها 
و راهکارها درخصوص مســائل فی مابیــن مبادرت ورزد؛ 
همچنیــن ضروری اســت کمیته هایــی زیرمجموعه این 
کارگروه نیز تشــکیل شــوند تا در آن کمیته ها، مسائل و 
موضوعــات حوزه های مختلف قضا و رســانه، با جزئیات و 

بصورت تخصصی بررسی و کاوش شوند.
رئیس دســتگاه قضا گفت: نباید میان قوه قضائیه و رسانه 
ملی مرزی وجود داشته باشد؛ ما و صداوسیما اهداف کلان 
مشترکی داریم که همان تحقق آرمان های نظام جمهوری 
اسلامی است؛ اعتقاد من آن است که یک مسئول نباید از 
رسانه بهراســد؛ باید این فضا شکسته شود؛ من در مقاطع 
و مســئولیت های مختلف که با رسانه ملی و سایر رسانه ها 
گفتگو و مصاحبه داشتم تاکید و تمایلم آن بود که سوالات 

چالشی از من پرسیده شود.
وی تصریــح کرد: داده های موجــود در قوه قضائیه متکثر 
و متنوع اســت؛ این داده ها هم بصورت دیجیتالی است و 
هم بصورت مکتوب؛ برخی قضات و حتی کارمندان ما نیز 
دارای اطلاعات و تجربیات ذی قیمتی هســتند که ممکن 
است با گذشــت زمان از ارزش این اطلاعات کاسته شود؛ 
لذا ضروری اســت به شیوه های هنرمندانه از این اطلاعات 
و داده ها در راســتای افزایش آگاهی های حقوقی و قضایی 
مردم در جهت پیشــگیری از وقوع جرم و ســایر جهات، 
بهره گرفته شــود؛ ما در این زمینه نیز آمادگی داریم تا با 
صداوســیما همکاری های خود را گسترش دهیم و شما در 
رسانه ملی نیز برای بهره گیری و بکارگیری هر چه مطلوبتر 

این اطلاعات و داده ها، راهکار ارائه دهید.
رئیــس دســتگاه قضا افزود: مــن از زمان ریاســت آقای 
لاریجانی در صداوســیما بعنوان یک مســئول قضایی که 
ارتباطاتی با مجموعه رســانه ملی داشــتم تاکید می کردم 
که دست اندرکاران این رسانه می توانند از داده های متکثر 
و متنوع موجــود در قوه قضائیه بهره بگیرند؛ برخی از این 
داده ها که اتفاقاً حاوی مســائل قابــل توجه و مفیدی در 
حوزه های آموزشــی و سیاسی و رفع شبهه نیز هستند در 
حال خاک خوردن می باشــند و با گذشت زمان از اهمیت 

آنها کاسته می گردد.
محســنی اژه ای بیان داشت: من همواره تاکید داشته ام که 
باید در چارچوب قانون، مسائل را شفاف و روشن بیان کرد؛ 
هیچگاه نگاه بخشی به موضوعات نداشته ام و بر کلان نگری 

تاکید دارم.
رئیــس  قوه قضائیه تصریح کرد: مــا در برخی موضوعات 
مبتنی بر قانون اساســی جلــو نرفته ایم و محدودیت هایی 

را در طول دهه ها و ســال ها ایجاد کرده ایم که تصور داریم 
این محدودیت ها به نفع ماست اما به اعتقاد من اگر نگوییم 
این محدودیت ها به ضرر ما بــوده، حداقل باید بگوییم به 
نفع ما نیز نبوده است؛ برای نمونه قانون اساسی تاکید دارد 
به غیر از چند مورد اســتثناء، دادگاه ها و محاکمات، علنی 
باشد؛ اما در این زمینه قانون دست ما را بسته است؛ گفته 
می شود که دادگاه علنی باشد اما مفاد آن انتشار پیدا نکند؛ 
من بعنوان قاضــی ای که تجربه برگزاری دادگاه های علنی 
را دارم می توانم بگویم که برپایی محاکمات علنی و انتشار 
مفاد آنها به نفع منِ قاضی و دســتگاه قضایی بوده اســت؛ 
وقتی در اثر برپایی دادگاه های علنی، ضعف ها و استدلالات 
مشخص شود، می توانیم در راستای رفع و تقویت آنها گام 
برداریم؛ از ســویی دیگر دادگاه های علنی برای مردم هم 
از جهت آگاهی بخشــی و ســایر جهات مؤثر بوده و برای 
بســیاری از افرادِ مورد محاکمه نیز بازدارندگی بیشتری از 

اعمال مجازات داشته است.

رئیس دســتگاه قضا در ادامه با بیان اینکه قوه قضائیه باید 
ملجاء و پناه همه مظلومان و دادخواهان باشد، این سؤال را 
از مدیران رسانه ملی مطرح کرد که چنانچه فردی متخلف 
یا مجــرم، در قضیه ای ذیحق باشــد و تظلم خواهی کرده 
باشد، آیا دستگاه قضایی نباید به استیفای حق او مبادرت 
ورزد؟ آیا چنانچه قوه قضائیه در خصوص فرد مورد اشــاره 
تحت تاثیر فضاسازی ها قرار گرفت و حق او را استیفا نکرد، 
ظلم رخ نداده اســت؟ رســانه در این زمینه چه تکلیف و 

مسئولیتی دارد؟
رئیس قوه قضائیه اظهار داشــت: عدالت مفهوم و مقوله ی 
بسیط و گسترده ای است؛ باید در همه عرصه ها و ساحت ها 
از جملــه در توزیع و تقســیم فرصت هــا، عدالت را برقرار 
ســازیم؛ گاهی تصور می کنیم که مشغول گسترش و بسط 
عدالت هســتیم اما در واقع در حال ظلم کردن می باشیم؛ 
لــذا باید در این قبیــل امور نهایت دقت و حساســیت را 

به خرج دهیم.
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گزارش
رئیس قوه قضائیه در دیدار با رئیس و معاونان صداوسیما: 

محاکمات علنی به نفع قاضی و دستگاه قضایی است

گروه ها و احزاب سیاســی فعالیت جدی خــود را برای حضور موثر در انتخابات 
مجلس 1402 شــروع کرده اند که بخشــی از این فعالیت ها را در این گزارش 

بخوانید.
به گزارش فارس،چند ماه دیگر فضای سیاســی کشــور کامــلا درگیر با فضای 
انتخاباتی خواهد شد. با این حال گروه ها و احزاب سیاسی فعالیت جدی خود را 
برای حضور موثر در انتخابات مجلس 1402 را از هم اکنون شــروع کرده اند، در 
همین جهت این بسته خبری نکاتی از فعالیت های انتخاباتی گروه های سیاسی 
را بــرای مخاطبان خبرگزاری فارس جمــع آوری و ارائه می دهد. در زیر آخرین 
رویدادهای انتخاباتی را توسط جریان های سیاسی، احزاب، چهره های و فعالان 
سیاســی را ملاحظه کنید: همایش نقش احزاب در انتخابات صبح پنجشــنبه ) 
22تیرماه 1402( در ســالن اجتماعات وزارت کشــور و بــا حضور دبیران  کل و 

معاونان احزاب و چهره های سیاسی برگزار شد.
مالک شــریعتی نماینده مردم تهران در این نشســت گفت: بهتر است به جای 
شــورای نگهبان، خود احزاب برخی از اصــول را برای حضور در انتخابات رعایت 
کنند به طوری که اگر کســی فســاد اخلاقی، اقتصادی، امنیتی و سیاسی دارد، 

مانع از ورود او به عرصه انتخابات شوند.
اواخر خرداد ماه رئیس شــورای ائتلاف در وبیناری با مســوولان شورای ائتلاف 
سراسر کشــور گفت: مجلس انقلابی است اما اگر تعدادی از نمایندگان عملکرد 

ضعیفی داشتند از افراد کارآمدتر حمایت خواهیم کرد.
 مجمع عمومی 50 حزب و تشکل عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با حضور 
بیش از 200 تن از فعالان سیاســی کشور و اعضای  احزاب و تشکل های شورای 
ائتلاف عصر امروز )چهارشــنبه، 31 خرداد( در محل ستاد سمن های شهر تهران 

برگزار شد.
هفته گذشته شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در محل ساختمان مشروطه جلسه 
ای با حضور رئیس مجلس و دبیر شورای هماهنگی سران قوا برگزار کرد. در این 
جلســه دبیران سراسر کشور این شورا به طرح سوالات و ابهامات خود با روسای 

مجلس، شورای ائتلاف و دبیر شورای هماهنگی سران قوا پرداختند.
ســخنگوی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی در دومین نشست خبری این 
شــورا که دوشنبه، 26 تیر برگزار شد، گفت: از چند ماه پیش کارگروه نظارت و 
ارزیابی را در این شورا تشکیل دادیم که مهم ترین وظیفه آن، نظارت بر عملکرد 
نمایندگان مجلس است و در هر گروه کارنامه های نماینده ها مشخص شده است، 

تا الآن 210 کارنامه در حال ارزیابی نهایی است.

حجاریان اخیرا با انتشــار متنی پیشنهاد استعفای رئیسی را مطرح کرد گفت: من 
پیشنهاد می کنم دولت استعفا دهد و برود. هر چه زودتر، بهتر! البته اصلاح طلبان 
انتخابات را تحریم نمی کنند، اما دیگر دســت به کار عبث نمی زنند، چون التفات 
پیدا کرده اند قانون کاغذ است و قدرت پشت قانون و مجری آن اهمیت فراوان دارد.
پیرموذن عضو جبهه اصلاحات و نماینده ســابق مجلس شــورای اسلامی گفت: 
جریان اصلاحات با ژنرال های خود وارد انتخابات خواهد شــد و مشارکت بالای 

60 درصد خواهد بود.
رسول منتجب نیا دبیرکل حزب جمهوریت ایران اسلامی در جلسه دبیران استانی 

حزب جمهوریت ایران اسلامی، گفت: اهل تحریم انتخابات نبوده و نیستیم.
نشســت سراســری رؤســای شــورای وحدت کشــور با حضور منوچهر متکی، 
حجت الاســلام والمســلمین مصطفی پورمحمدی، محمدرضــا باهنر و جمعی از 
رؤسای شورای وحدت سراسر کشور )دوشنبه، 26 تیر( برگزار شد، باهنر نیز در این 
نشست تاکید کرد: باید برای وحدت و دوری از تفرقه در جریان انقلاب تلاش کنیم.
مدیر مســئول روزنامه ابتکار و نماینده اصلاح طلب مجلس دهم گفت: بنده فکر 
می کنم آقای لاریجانی در انتخابات مجلس امســال شرکت نخواهد کرد و معتقد 
هســتم زمین بازی آقای لاریجانی ریاست جمهوری خواهد بود. در تهران اگر بنا 
باشد یک جریان گفتمانی نزدیک به اصلاحات وارد انتخابات شود، چنین لیستی 
احتمالا به سرلیســتی آقای جهانگیری شــکل خواهد گرفت و بعضی از وزرای 
دولت ســابق و بعضی از جوانان مثل آذری جهرمــی و تعدادی از بانوان در این 
لیســت قرار خواهند گرفت. البته جهانگیری با موضع گیری علیه سخنان وکیلی 

گفت: تصمیمی برای ورود به انتخابات ندارم.
حســین مرعشی اواخر اســفند سال گذشــته و پس از اعلام کناره گیری بهزاد 
نبوی از ریاســت جبهه اصلاحات گفت: بعضی از دوســتان اساســا معتقدند که 
ادامه ریاســت آقای نبوی مناسب با فضای سیاسی پسامهسا نیست؛ در واقع فضا 
رادیکال تر شده. آقای نبوی همیشـــه در شرایط اجمـــاع آرا رئیس  می شد. اگر 

اجماع نباشد، ایشان از پذیرش مجدد مسئولیت پرهیز می کند.
سیدحسن رسولی عضو جبهه اصلاحات در گفت و گو با خبرنگار سیاسی فارس با 

اشاره به برگزاری دومین جلسه از اعضای جدید این جبهه، گفت: دومین جلسه 
مجمع جدید جبهه اصلاحات برگزار شــد و خانــم آذر منصوری با رأی اعضا به 

عنوان رئیس جبهه اصلاحات انتخاب شد.
وکیلــی نیز در این رابطه گفت: پیام انتخــاب آذرمنصوری تغییر رویکرد تعاملی 
اصلاحات به رویکرد رادیکال و تقابلی اســت، بنده فکر می کنم این آرایش فعلی 

جبهه اصلاحات ذیل گفتمان کنشگری رادیکال است.
در مجمع جبهۀ اصلاحات ابراهیم اصغرزاده رئیس کمیتۀ سیاســی، علی باقری 
رئیس کمیتــۀ برنامه ریزی، علی شــکوری راد رئیس کمیتۀ اســتان ها، محمود 
صادقی رئیس کمیتۀ ارزیابی و رضا ســالیانی رئیس کمیتۀ رســانه شدند. سید 
حسن رســولی، افشــین حبیب زاده، شــهیندخت مولاوردی، عماد بهاور، صفر 
اسلامی، احمد شریف، فاطمه سعیدی،  اسدالله عابدی، جواد امام و  بدرالسادات 

مفیدی دیگر اعضای هیئت رئیسۀ این کمیته ها هستند.
دبیرکل جمعیت وفاداران انقلاب اسلامی گفت: نیروهای انقلابی در هر شرایطی 
منافع عمومی را ترجیح خواهند داد و بدون شک با یک لیست واحد تحت عنوان 

شورای ائتلاف در انتخابات ورود خواهند کرد.
عطریانفر عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران با اشــاره به برنامه اصلاح طلبان 
برای ورود به انتخابات گفت: قرار بر این اســت که نهاد اجماع ســاز اصلاح طلبان 
جلســاتی را برگزار کــرده و در موضوع انتخابات بیندیشــند و دغدغه هایی که 

اصلاح طلبان دارند را پیگیری کنند.
مصطفی کواکبیان دبیرکل حزب مردم ســالاری در گفت وگو با فارس گفته بود: 
من در رابطه با انتخابات ســال آینده معتقدم می شــود شرایط به سمتی برود و 
اتفاقاتی بیفتد که ما  مشارکت بالای 60 درصد را تجربه بکنیم و این برای بقای 

نظام و پایداری نظام بسیار مهم است
شــبکه راهبردی یاران انقلاب اسلامی با صدور بیانیه ای  ضمن استقبال از بیانات 
مقام معظــم رهبری، آمادگی خود را برای نقش آفرینی در انتخابات اســفندماه 

امسال اعلام کرد.
معاون احزاب و تشــکل های سیاسی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب گفت: از هر 
ظرفیتی برای انسجام نیروهای فعال انقلاب استفاده می کنیم و به دنبال تجمیع 
نیروهای انقلاب هستیم. مهر علیزاده معاون رئیس جمهور در دولت هشتم گفت: 
به نظر بنده هنوز زود اســت در رابطه با میزان دقیق مشارکت مردم در انتخابات 
مجلس آینده اظهارنظر کنیم ولی در کل می توانیم به سمت انتخابات با مشارکت 

بالا برویم.

 خیز جریان های سیاسی برای مشارکت 
در انتخابات مجلس دوازدهم

در جلسه دیروز مجلس چه گذشت؟

مجلس کلید تحقیق و تفحص 
از سازمان اوقاف را زد

نمایندگان مجلس در جلســه دیروز با تحقیق و تفحص از 
سازمان اوقاف و امرو خیریه موافقت کردند.

جلســه علنی  مجلس به ریاست محمدباقر قالیباف برگزار 
شد و بررسی سوال محمدرضا پورابراهیمی نماینده کرمان 
و راور از وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات و رســیدگی 
به گزارش کمیســیون فرهنگی مبنی بر تصویب تقاضای 
تحقیق و تفحص از عملکرد ســازمان اوقاف و امورخیریه 

کشور در دستورکار نمایندگان قرار گرفت.
در ابتدای این جلسه رئیس مجلس در نطق پیش از دستور 
خود ضمن گرامی داشــت فرا رســیدن ســالروز تشکیل 
شــورای نگهبان با فرمان رهبــر کبیر انقلاب حضرت امام 
خمینی )ره(، گفت: شــورای نگهبان نهادی ریشــه دار در 
تاریخ معاصر ایران بــوده و از زمان تصویب اصل فراز اول 
قانون اساسی در زمان مشروطه تا به امروز وظیفه صیانت 
از قانون اساسی و احکام مبین اسلام را عهده دار بوده است.

اولین دســتورکار جلســه علنی دیروز بررســی سوالات 

محمدرضــا پورابراهیمــی از وزیر ارتباطــات و فن آوری 
اطلاعات بود.

رئیس کمیسیون اقتصادی ضمن طرح چند سوال از وزیر 
ارتباطات پیرامون علت ضعــف عملکرد این وزارتخانه در 
زمینه هــای عملیاتی،  گفت: علی رغــم وعده هایی که وزیر 
ارتباطــات در زمان رای گیری به نماینــدگان برای بهبود 
شــاخص های این حوزه داده بود، در دو ســال گذشته نه 
تنها شــاهد ارتقاء شاخص های زیرساختی حوزه ارتباطات 
نبودیم، بلکه امروز در کمتر شهر و روستایی است که مردم 

از وضعیت زیرساخت های ارتباطی ناراضی نباشند.
عیســی زارع پور هم ضمن پاســخ به این اظهارات یادآور 
شد که بیش از صدهزار سایت و سرویس پرکاربرد را برای 
ای پی های ایــران تحریم و ممنوع کردند لذا ســازوکاری 
طراحی شده تا برنامه نویسان و نخبگان از این سرویس ها 

بدون فیلترشکن استفاده کنند.
وی همچنیــن با بیان اینکه بــرای کاهش پینگ و تاخیر 
بازی های رایانه ای سرویس ویژه ای برای گیمرها طراحی 
شده اســت، افزود: در حال حاضر پیام رسان های داخلی 
مــورد اقبال قرار گرفته اند به طــوری که ماهیانه بیش از 
40 میلیون نفر از این پیام رســان ها اســتفاده می کنند. 
تمام زیرساخت های آن را وزرات ارتباطات تامین و اتصال 

متقابل را راه اندازی کرده است.

درنهایت نماینده مردم کرمان  از توضیحات وزیر پیرامون 
ســوال خود درباره علت ضعف عملکــرد این وزارتخانه در 

زمینه های عملیاتی به صورت مشروط قانع شد.
در ادامــه محمدباقر قالیباف خطاب بــه وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات تاکید کرد: از شــما درخواســت دارم که 
شبکه ملی اطلاعات را با اولویت پیش ببرید و با جدیت در 

دستور کار خود قرار دهید.
در بخش دیگری از جلســه علنی،  نصرالله پژمانفر با 115 
رای از مجمــوع 225 رای نمایندگان حاضر در جلســه، 

رییس کمیسیون اصل نود در اجلاسیه چهارم شد.
بررســی گزارش کمیســیون فرهنگی مبنــی بر تصویب 
تقاضای تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان اوقاف و امور 
خیریه کشور  از دیگر دستورکارهای نمایندگان بود که در 

نهایت با 1۷0 رای موافق با آن موافقت کردند.
ســید جلیل میرمحمدی که نماینده متقاضیان تحقیق و 
تفحص از سازمان ملی اوقاف و امور خیریه کشور بود،  تاکید 
کرد: عدم شــفافیت و اطلاع رسانی درباره نحوه هزینه کرد 
عواید حاصل از موقوفات و عدم تلاش موثر برای تبدیل به 
احسن کردن موقوفات از جمله محورهای تحقیق و تفحص 

از سازمان اوقاف و امور خیریه کشور است.
عضو کمیسیون بهداشــت و درمان افزود: ما در طول این 
دو ســال تلاش کردیم که کار به تحقیق و تفحص نرســد 

و علی رغم جلســات متعددی که با حضور رئیس سازمان 
اوقاف و وزیر ســابق و وزیر فعلی ارشــاد برگــزار کردیم 
نتیجه ای حاصل نشــد و مســیر تدبیر اوقاف در کشور به 
گونه ای پیش می رود که روز به روز نارضایتی مردم از نحوه 

مدیریت در این حوزه افزایش می یابد.
در ادامه جلســه ،  ســخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس 
شــورای اســلامی ضمن قرائت گزارش این کمیسیون در 
خصــوص ارزیابی اثر فعالیت پتروشــیمی های متانولی در 
بخــش عمومی گفت: طبق بررســی های صــورت گرفته 
مجتمع های تولید متانول کشــور طی 12 ســال گذشته 
1.۷ میلیارد دلار ارزش کاسته تولید داشته است که برای 
اصلاح ریل گذاری گذشته یکسری اقدامات ضروری است.

علــی خضریان همچنیــن ضمن قرائت گزارشــی درباره 
استفاده از آب های آلوده و غیرمتعارف در کشت محصولات 
کشاورزی گفت: مستند به اظهارات دستگاه های ذی ربط، 
بیش از 48 هزار هکتار از زمینهای زراعی در سطح کشور 
زیر کشت محصولات کشاورزی است که با آبهای نامتعارف 

کشت و تولید می شود.
در پایان جلســه،  یک عضو هیات رییســه مجلس شورای 
اسلامی از تغییر روزهای برگزاری جلسات علنی مجلس در 
هفته آینده خبر داد و گفت که هفته آینده جلسات مجلس 

در روزهای شنبه، یکشنبه و دوشنبه تشکیل می شود.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


